
Prohlášení Jana Beneše ke „kauze“ Bělohradských listů 
 
Toto je moje první a zároveň poslední prohlášení ke „kauze“ Bělohradských listů. Je s podivem, že mě 
dosud nikdo nekontaktoval s dotazem, jak celé předání loni proběhlo. Je přitom základem každého 
novináře ověřit si fakta nejméně ze dvou zdrojů; pro mnohé jsem byl právě tím druhým zdrojem, ale 
nikdo se mě na názor nezeptal. Zde je:  
Není pravda, že bychom s paní starostkou jednali o mém údajném nástupu na pozici šéfredaktora 
Bělohradských listů již od jara 2023. S paní starostkou jsme se jen nezávazně bavili o tom, jakou 
podobu by mohly listy mít, co by se v nich mohlo změnit, jaký je můj názor na současnou grafiku 
apod. Jen získávání rad a informací. Mám dlouholeté novinářské zkušenosti, proto jsme tuto debatu 
vedli. Teprve až na přelomu podzimu a zimy jsem dostal oficiální nabídku, zda bych chtěl a mohl listy 
převzít.  
Důvod, o kterém jsem slyšel, byl následující – Ladislav Stuchlík na pozici šéfredaktora sám skončil a s 
ním i celá redakce. Nebylo v mém zájmu ani kompetenci zkoumat podrobnosti; na stůl jsem dostal 
pro mě pochopitelnou a jasnou informaci, s níž jsem začal pracovat. Mým úkolem a cílem bylo ve 
velmi krátké době sehnat redaktory a nastartovat práci na prvním čísle.  
Není také pravda, že bych předchozí redakci nekontaktoval. Osobně jsem mluvil s Jaroslavem Vovsem, 
který do listů dlouhodobě přispíval a vedl skvělou rubriku o řemeslech. S ním jsem se domluvil na 
pokračování.  
Je to vlastně celé jednoduché a prosté; žádný puč se nekonal, o žádném spiknutí nevím a ani jsem o 
něm neslyšel.  
A proč jsem rozjetou práci na nových listech sám předčasně na konci února ukončil? Z osobních i 
pracovních důvodů. Jsem živnostník a reaguji na nové nabídky, které v čase přichází a které se 
proměňují; své vlastní práce mám až nad hlavu a zároveň jsem nechtěl, aby se do mě kvůli listům 
neustále někdo slovně strefoval nebo mi dokonce volal a řval na mě do telefonu, jak ke konci roku 
učinil jeden z bývalých redaktorů listů. Mimochodem, o tom bychom měli vést debatu, co je a co není 
za hranicí vkusu a slušnosti; zda je nebo není normální, když bývalý člen redakce trousí pomluvy na 
moji osobu jenom kvůli tomu, že jsem si dovolil na nabídku kývnout (o jeho pomluvách, které jdou za 
hranici slušnosti, se rozepisovat nebudu; většinu z nich nemám ověřenou alespoň ze dvou zdrojů, 
tudíž bych jen zbytečně lil olej do ohně). Prostě nesouhlasím s vulgárními diskuzemi, které se kvůli 
listům rozjely. Je třeba zkrotit koně, zchladit hlavy a nechat současnou redakci v klidu dodělat první 
číslo. Pracují na něm, o listy nepřijdete. A to je vlastně ta nejlepší zpráva.  
Toto je moje definitivní tečka za listy. Nechci být dál v centru dění, je zbytečné mě do diskuzí jakkoliv 
zatahovat, neboť už nejsem pro listy ani nikoho dalšího v této záležitosti vůbec důležitý.  
 
Jan Beneš 

 


